
                                       P R O T O K Ó Ł nr XXXII/17                  

 

                                    z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 27 września  2017 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Lasowicach 

Wielkich. 

 

                                    W oparciu o listę obecności, która stanowi załącznik do protokołu  

z sesji stwierdza się, że posiedzenie Rady ma moc prawną /kworum /, gdyż na ustawową 

liczbę radnych15, obecnych na sesji było 14 radnych. 

Nieobecni na sesji są niżej wymienieni radni : 

Prochota Marek - usprawiedliwiony 

Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder otworzył sesję, przywitał wszystkich 

radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej liście 

obecności stanowiącej załącznik do protokołu z sesji.  

Przewodniczący Rady przedstawił  następujący  porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad /kworum /. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

4. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie 

 Rewizyjnej z dnia 31.08.2017 r. i 20.09.2017 r. 

 Budżetu i Finansów z dnia 18.09.2017 r. 

7. Przedstawienie – odczytanie Uchwały nr 320/2017 z dnia 31sierpnia 2017 r. Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o informacji o 

przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 r. 

8. Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2017 r. 

oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu 

ich pobierania oraz kosztu jednej godziny usług opiekuńczych i specjalistycznych 

usług opiekuńczych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

od gospodarstwa domowego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. 

16. Pytania, wnioski, interpelacje. 

17. Dyskusja. 

18. Odpowiedzi. 
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19. Zamknięcie sesji. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Przewodniczący Rady 

przeprowadza głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad przedstawionego jak wyżej  w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 14 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

I. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie Wójt Gminy Daniel Gagat odczytał sprawozdanie na sesji. Dodając informację o 

przeprowadzonym przetargu na kanalizację we wsi Jasienie , aktualnie odbywa się badanie 

ofert , złożono 3 oferty w cenach około 8.000.000 zł, 4.100.000 zł i 3.700,00 zł.   

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w sprawozdania. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do sprawozdania. 

 

II. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

Radni otrzymali odpowiedzi do w/w spraw na piśmie w materiałach na sesję. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w tematu. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do złożonej odpowiedzi. 

 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w temacie poprawek do protokołu . Radni nie 

wnieśli poprawek , przyjmują protokół bez uwag co potwierdzono przeprowadzonym 

głosowaniem w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15 obecnych na sesji było 14 

radnych, którzy głosowali:  

Za  - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

IV. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie 

 Rewizyjnej z dnia 31.08.2017 r. i 20.09.2017 r. 

 Budżetu i Finansów z dnia 18.09.2017 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przewodniczącym w/w komisji. 

Rewizyjnej  radnemu Norbertowi Barcz , który odczytał  protokół z posiedzenia komisji z 

dnia 31.08.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Przewodniczący komisji dodał ,że monitorowanie wydatków w jednostce OSP Laskowice jest 

pozytywnym efektem gdyż prawie o połowę zmniejszono zużycie paliwa i energii w tej 

jednostce. Myślę, że teraz będzie już dobrze wyraził Przewodniczący Rady. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Następnie Przewodniczący komisji odczytał  protokół z posiedzenia komisji z dnia 

20.09.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. Będąc przy głosie dodał, że dzisiaj to 

jest w terminie przedłożono odpowiedź na wniosek komisji w sprawie efektywności ściągania 

zaległości należności cywilnoprawnych, podatków, opłat i innych zaległości wykazanych w 

informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku co zostało 

odnotowane w protokole komisji. Odpowiedź zostanie przeanalizowana na najbliższym 

posiedzeniu komisji w sprawach bieżących. 
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Głos zabrał Wójt Gminy , który oznajmił że w przedłożonej odpowiedzi może brak być 

niektórych danych gdyż nie byłem w posiadaniu protokołu komisji. Przewodniczący Rady 

dodał jak będzie taka potrzeba to można odpowiedź uzupełnić, następnie udzielił głosu 

radnym do w/w protokołu. 

Salę obrad opuścił radny Barcz N. Po chwili wraca na salę obrad. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

Budżetu i Finansów radnemu Bernardowi Widera który odczytał protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 18.09.2017 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 

Przewodniczący komisji odniósł się do zaległości dłużnika za najem byłego Domu Kultury w 

Lasowicach Małych dodając , że we wsi Chudoba ma powstać market – spożywczy i 

wiadomą sprawą jest jak wpłynie to na działalność małych sklepów. Propozycją Wójta Gminy 

jest przejęcie obiektu handlowego w Lasowicach Wielkich , który prowadzi dłużnik w zamian 

za zadłużenie zaległości czynszowych wobec gminy. Decyzja w tym temacie zostanie podjęta 

na następnym posiedzeniu komisji zapraszając dłużnika na jej posiedzenie celem negocjacji.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu. Będąc przy głosie 

poinformował radnych o przedłożonej przez Wójta Gminy nowej kalkulacji kosztów dot. 

gospodarowania odpadami w gospodarstwie domowym. Kalkulacja ta uwzględniła źle 

przedstawione dane w poprzedniej kalkulacji omówione na sesji w dniu 30.08.2017 r. 

Z kalkulacji wynika , że nie ma żadnej podwyżki dotyczącej opłat za wywóz nieczystości 

podkreślił Przewodniczący Rady. Materiały dot. kalkulacji są dostępne w Biurze Rady. Kto z 

radnych jest zainteresowany otrzyma tą kalkulację. 

Następnie Przewodniczący Rady odniósł się negatywnie do nie podjętej decyzji przez komisję 

budżetu i finansów w sprawie dłużnika za najem lokalu w Lasowicach Małych. Nie rozumiem 

po co komisja chce przesłuchiwać dłużnika , to nie jest „ komisja śledcza „ należało 

przedstawioną przez Wójta Gminy wersję przejęcia budynku handlowego za zadłużenie 

przeanalizować i przegłosować. 

Radny Barcz N. – również uważam że przesłuchiwanie dłużnika na komisji jest chyba za 

daleko idącym tematem. 

Przewodniczący Rady odniósł się także do zapisów w informacji z wykonania budżetu gminy 

za I półrocze 2017 r. gdzie np. wobec dłużnika  na kwotę 16,15 zł prowadzi się egzekucję 

komorniczą , a na 969 zł egzekucję do zapłaty. A wobec dłużnika K. Sz. wzywa się go tylko 

do zapłaty. 

Dlaczego nie prowadzi się egzekucji do ściągnięcia zaległości wobec dłużnika za wynajem 

byłego Domu Kultury w Lasowicach Małych, uważam że dłużnik ten powinien być  

„ umieszczony na liści dłużników „ . Nie ściągając tych zaległości do budżetu gminy pogrąża 

się tym samym gminę oraz dłużnika wyraził Przewodniczący Rady. 

Następnie Przewodniczący Rady nawiązał a następnie przedłożył Uchwałę Nr XLIII-291/10 

Rady Gminy Lasowice Wielkie z dnia 27.10.2010 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawnych przypadających Gminie Lasowice Wielkie i jej jednostkom 

organizacyjnym a w szczególności do jej § 6 , którego przepisy prawne już nie obowiązują. 

Jak ma się to do stosowania umorzeń wobec dłużnika za wynajem lokalu w Lasowicach 

Małych. Uchwałę oraz pytanie w tym zakresie / jako swoje dodatkowe materiały / przekazał 

Wójtowi Gminy oraz Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, następnie udzielił głosu 

radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu. 

 

V. Przedstawienie – odczytanie Uchwały nr 320/2017 z dnia 31sierpnia 2017 r. 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 r. 
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Przewodniczący Rady udzielił głosu Zastępcy Przewodniczącego Rady Gminy Piotrowi 

Kisiel , który odczytał w/w uchwałę pozytywnie opiniującą przedłożoną przez Wójta Gminy 

Lasowice Wielkie informację o przebiegu wykonania  budżetu gminy za I półrocze 2017 r. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

VI. Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze      

      półrocze 2017 r. oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy    

      finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przedłożonej w/w informacji i udzielił głosu radnym. 

Wśród radnych prowadzono wymianę zdań dotyczącą niskiej ściągalności , braku 

skuteczności w ściąganiu zaległości czynszowych i podatkowych od dłużników wobec gminy. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutowa przerwę w obradach. 

Po przerwie wznawia się obrady. 

 

VII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 13 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 13 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

IX. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat i trybu ich pobierania oraz kosztu jednej godziny usług opiekuńczych i 

specjalistycznych usług opiekuńczych. 

Na salę obrad przybyła radna Świerc G. zwiększając stan radnych do 14. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały podkreślając iż do uchwały 

wprowadzono zapis pobierania opłat za pośrednictwem opiekunki GOPS, następnie udzielił 

głosu radnym .  

Radny Barcz N. – czy opiekunki GOPS posiadają niezbędne dokumenty, aby mogły pobierać 

te pieniądze? 

Z sali pada odpowiedź radnej Kowollik B. – pracownika GOPS, tak posiadamy – pobieramy 

na druku – przelew bankowy.  

Radni nie zadali więcej pytań do w/w uchwały.  



 5 

Następnie Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w wyniku 

którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 14 radnych ,  

którzy głosowali : 

Za  - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

X. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od gospodarstwa domowego. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 14 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

XI. Podjęcie uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 14 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 12 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 2 

 

XII. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 14 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 

 

XIII. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości niezamieszkałych. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały, udzielił głosu radnym . Radni nie 

zabrali głosu do w/w uchwały. Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie jej podjęcia w 

wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 14 radnych , którzy 

głosowali : 

Za  - 14 

Przeciw - 0 

Wstrzyma. - 0 
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XIV. Pytania, wnioski, interpelacje. Dyskusja .Odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady przedstawił pisma , które wpłynęły do Rady Gminy : 

 Związku Gmin Śląska Opolskiego z dnia 11 .09. 2017 r. dot. informacji o działalności 

ZGŚO w 2016 r. i I półroczu 2017 r. , 

 Uniwersytetu im. A. Mickiewicza w Poznaniu dot. ankiety w sprawie bezpieczeństwa 

finansów samorządowych. 

 

W/w pisma stanowią załączniki do protokołu z sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady krótko nawiązał do spraw zadłużenia Pana K. Sz. i złożył 

wniosek o zwrócenie się do Radcy Prawnego obsługującego Urząd Gminy o opinię prawną 

ważności Uchwały Nr XLIII-291/10 Rady Gminy Lasowice Wielkie z dnia 27 października 

2010 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawnych przypadających Gminie 

Lasowice Wielkie i jej jednostkom organizacyjnym w związku z nieaktualną podstawą 

prawną w § 6 uchwały, który mówi o umarzaniu zaległości przedsiębiorcy w ramach pomocy 

de minimis. Jak stosowano procedury wobec dłużnika wyżej wymienionego ? Wydaną opinię 

prawną oraz w/w uchwałę Rady Gminy przekazać na najbliższe posiedzenie Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Lasowice Wielkie do przeanalizowania. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia w/w wniosku wyniku 

którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych na sesji było 14 radnych , którzy  

głosowali : za - 14  , przeciw – 0 , wstrzyma. – 0 

radna Świerc G. - czy otrzymano odpowiedź ze Starostwa Powiatowego w sprawie 

utwardzenia pobocza przy nowo wybudowanej drodze w Laskowicach ? 

Wójt odpowiedział jeszcze nie otrzymano . 

Radna Kasprzyk B. - spowodować usytuowanie znaku drogowego ograniczającego ciężar do 

15 ton przy nowo wybudowanej drodze powiatowej  w Laskowicach. 

Radny Lipiński J. - wystąpić do Starostwa Powiatowego o odgałęzienie drzew przy drodze 

Lasowice Wielkie – Trzebiszyn – Tuły . 

Sołtys wsi Oś Pani Pasek G. – zgłaszam potrzebę usytuowania znaku drogowego 

zakazującego parkowanie przy zatoczce w drodze na Oś. 

Podczas obrad wyłoniła się krótka dyskusja – wymiana zdań dotycząca ustawiania znaków 

drogowych, a dostosowywanie się użytkowników dróg do już ustawionych w której brał 

udział radny Barcz N. 

Radna Świerc G. – w imieniu mieszkańców Laskowic proszę o wpisanie do kolejki – ujęcie w 

planach budżetowych gminy rozbudowę sali wiejskiej w Laskowicach, aktualna sala jest 

bardzo mała dodała radna. Czy potwierdzić to na piśmie? 

Przewodniczący Rady i Wójt odpowiadając prosili o złożenie pisma w tej sprawie. 

Radny Bierawski D. – czy jest już w opracowaniu dokumentacja na utwardzenie placu przed 

salą wiejską w Trzebiszynie ? 

Wójt odpowiedział , zlecono już jej opracowanie. Ponadto Wójt poinformował radnego iż 

budowa chodnika przy drodze krajowej w Trzebiszynie została przeniesiona przez Zarząd 

Dróg Krajowych na rok przyszły z uwagi na brak środków finansowych.  

Sołtys wsi Jasienie Pani Drong N. - interweniuję ponownie o opróżnienie kontenerów na 

ubrania usytuowanych na terenie wsi  

Przewodniczący Rady Gminy – zgłaszam potrzebę wypełnienia ubytków / masą asfaltową / 

na drodze od kościoła na Lipiny w Jasieniu. 

Podczas obrad wyłoniła się dyskusja w temacie użytkowania działki w Trzebiszynie 

zakupionej przez gminę od Zarządu Dróg Krajowych. Po zakończeniu krótkiej wymiany zdań 

wśród radnych w w/w sprawie Przewodniczący Rady zwrócił się do Wójta Gminy o 
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rozeznanie strony prawnej dot. działki o możliwości jej przeznaczenia na inny cel , a została 

przejęta na PSZOK w Trzebiszynie . 

 

XV. Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr XXXII/195/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

2. Uchwała Nr XXXII/196/17 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 

3. Uchwała Nr XXXII/197/17 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu 

ich pobierania oraz kosztu jednej godziny usług opiekuńczych i specjalistycznych 

usług opiekuńczych. 

4. Uchwała Nr XXXII/198/17 w sprawie stawki opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od gospodarstwa domowego. 

5. Uchwała Nr XXXII/199/17 w sprawie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne. 

6. Uchwała Nr XXXII/200/17 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych. 

7. Uchwała Nr XXXII/201/17 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

niezamieszkałych. 

Na tym posiedzenie sesji zakończono. Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia sesji. Sesja 

odbyła się w godzinach od 14:00 do 16:25  . 

 

 

 

                   Protokołowała                                                  Przewodniczący    

                                                                                               Rady Gminy 

                     Edyta Barcz                                                 

                       Inspektor                                                      Rajmund Kinder       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                              


